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 Protokół  nr XXX/2016 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
odbytej w dniu 24 listopada  2016 r. 

w sali widowiskowej Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej. 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 12:05 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
15-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy - Adam Kopis 
- Skarbnik Gminy – Alina Brząkała 
- Sekretarz Gminy   -  Małgorzata Gąszczak 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały Nr XXII/86/2016  z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Województwu  Wielkopolskiemu, 

2) współdziałania z innymi  gminami w zakresie realizacji projektu pn.: E-samorząd 
narzędziem partycypacji społecznej i rozwoju usług publicznych w Wielkopolsce, 

3) zmiany  uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok, 
4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2016-

2023, 
5) określenia wzorów formularzy do składania informacji i deklaracji w sprawie 

podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, 
6) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych, 
7) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami, 
8) utworzenia gminnej jednostki budżetowej – Żłobka gminnego w Opatowie oraz 

nadania mu statutu, 
9) ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w żłobku utworzonym przez Gminę 

Łęka Opatowska, wysokości opłaty za wydłużony pobyt dziecka w żłobku oraz 
maksymalnej wysokości za wyżywienie dziecka w żłobku,  

10) wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy Łęka Opatowska, 
11) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków,  
12) uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka Opatowska z 

Organizacjami Pozarządowymi na rok 2017, 
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13) zasad wypłacania zryczałtowanych diet dla sołtysów. 
7. Informacja o podjętych zarządzeniach w sprawie gospodarowania nieruchomościami. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zakończenie obrad XXX Sesji Rady Gminy. 
 
Następnie poddano pod głosowanie porządek obrad. „Za” porządkiem obrad głosowało 15-
stu radnych jednogłośnie.  
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  XXIX sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony 
do wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do 
protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z 
powyższym Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 
Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 15-stu radnych jednogłośnie. 
 
Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 
międzysesyjnym, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 
Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 
od  24.10.2016 r. do 24.11.2016 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 
 

1) Nr XXX/128/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/86/2016  z dnia 27 
kwietnia 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu  
Wielkopolskiemu, 

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy: „W kwietniu podpisano uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Województwu  Wielkopolskiemu na dofinansowanie budowy bazy Śmigłowcowej 
Służby Ratownictwa Medycznego z lokalizacją w Michałkowie w Ostrowie Wielkopolskim. W 
budżecie Gminy Łęka Opatowska na 2016r.  zabezpieczono środki finansowe na pomoc dla 
Województwa Wielkopolskiego na powyższy cel w wysokości  4 637,97 zł., a na 2017r.  w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej przewidziano kwotę w wysokości 4 637,97 zł.  
W lipcu br. pismem  Urząd Marszałkowski poinformował nas, iż zadeklarowana przez Gminę 
kwota na dofinansowanie budowy w/w bazy na 2016r. nie zostanie wykorzystana. 
Jednocześnie zwrócono się z prośbą o przesunięcie planowanej kwoty w wysokości 
4 637,97 zł. z 2016r. na 2017r. W świetle obowiązujących przepisów ustrojowych ustaw 
samorządowych oraz ustaw odrębnych, możliwym jest udzielenie pomocy finansowej dla 
Województwa Wielkopolskiego w dofinansowaniu realizacji tego zadania w rozumieniu 
szeroko pojętej ochrony zdrowia mieszkańców Wielkopolski. W tym stanie rzeczy podjęcie 
zmiany  uchwały o udzieleniu pomocy finansowej jest w pełni uzasadnione. Jednocześnie 
dokonano odpowiednich zmian w WPF na rok 2017.   
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały. 
 



str. 3 
 

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/128/2016  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu  Wielkopolskiemu, 
 

2) Nr XXX/129/2016 w sprawie współdziałania z innymi  gminami w zakresie 
realizacji projektu pn.: E-samorząd narzędziem partycypacji społecznej i 
rozwoju usług publicznych w Wielkopolsce, 

 
Głos zabrała Sekretarz Gminy: „ Przedkładając projekt niniejszej uchwały prosimy  Państwa 
o wyrażenie zgody na współdziałanie Gminy Łęka Opatowska z innymi  16 –oma gminami  
w zakresie realizacji projektu pn. E-samorząd narzędziem partycypacji społecznej i rozwoju 
usług publicznych w Wielkopolsce”, który planowany jest do realizacji w ramach 
Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. Bylibyśmy jedną 
z siedemnastu gmin, która wspólnie próbowałaby pozyskać środki na realizację tego zadania 
gdzie liderem byłaby Gmina Kępno. My jako Gmina Łęka Opatowska w ramach tego zadania 
chcielibyśmy pozyskać środki finansowe na informatyzację min. na to co jest konieczne  
i w najbliższym  czasie zostanie na nas wymuszony elektroniczny obieg dokumentów, 
którego niestety nie posiadamy. Poza tym wymiana sprzętu, programów dziedzinowych  
a przede wszystkim wyjście do mieszkańców z e-usługami gdzie poprzez dostęp internetu  
w domu każdy z płatników mógłby sobie sprawdzić po zalogowaniu się np. stan swojego 
konta, wysokość naliczanych podatków czy posiada zaległości czy nie i jednocześnie 
dokonać elektronicznej płatności. W ramach środków budżetu na przyszły rok planowaliśmy 
zakup elektronicznego obiegu dokumentów jest to dość pokaźna kwota na to. Jednak 
przystępując do tego projektu w budżecie musimy zapewnić tylko 15 % kosztów ponieważ 
85% ten projekt jest dofinansowany co pozwoli nam zaoszczędzić własne środki  
a jednocześnie pozyskać dużo więcej dla gminy i mieszkańców. W związku z powyższym  
z naszej strony taka prośba aby Państwo wyrazili zgodę. Przychylając się do podjęcia 
uchwały musimy również zabezpieczyć środki na rok 2017 i 2018. Na rok 2017 kwotę 
26499,00 zł.  na rok 2018 kwotę 33 996 zł. Przy czym całość wartość brutto dla gminy Łęka 
Opatowska tego zadania szacowana jest na kwotę 406 300 zł. czyli 15 % naszego wkładu to 
jest 60 tyś. zł. i w rozbiciu na 2 lata.  
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/129/2016  
w sprawie współdziałania z innymi  gminami w zakresie realizacji projektu  
pn.: E-samorząd narzędziem partycypacji społecznej i rozwoju usług publicznych  
w Wielkopolsce, 
 

3) Nr XXX/130/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka 
Opatowska na 2016 rok, 

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy – A. Brząkała, która omówiła zmiany uchwały budżetowej 
Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok, które stanowią załącznik do niniejszej uchwały. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/130/2016 w 
sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok 
 

4) Nr XXX/131/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Łęka Opatowska na lata 2016-2023,  
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Głos zabrała Skarbnik Gminy – A. Brząkała, która omówiła zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2016-2023, które stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt w/w uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXIX/131/2016 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 
2016-2023,  
 
 

5) Nr XXX/132/2016 w sprawie określenia wzorów formularzy do składania 
informacji i deklaracji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego  
i leśnego, 

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy A. Brząkała: „Uchylenie uchwały Rady Gminy Łęka Opatowska 

Nr XV/54/2015 z dnia 18 listopada 2015 roku w sprawie: określenia wzorów formularzy do 

składania informacji i deklaracji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, oraz 

uchwały Nr XVIII/77/2016 z dnia 27 stycznia 2016 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XV/54/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 listopada 2015 r. w sprawie określenia 

wzorów formularzy do składania informacji i deklaracji w sprawie podatku od nieruchomości, 

rolnego i leśnego, zostało spowodowane danymi dotyczącymi przedmiotów opodatkowania 

dla sadów IIIb i IVb. Nowe formularze zaktualizowano i dostosowano do obowiązujących 

przepisów prawa. Zmiana ta ma swoje umocowanie w art.6 ust.13 ustawy o podatkach i 

opłatach lokalnych  art. 6a ust. 11 ustawy o podatku rolnym oraz w art. 6 ust. 9 ustawy o 

podatku leśnym, które przewidują, iż Rada Gminy określa w drodze uchwały wzory 

formularzy, w których będą zawarte dane dotyczące podmiotu, przedmiotu opodatkowania, i 

obowiązku skorygowania deklaracji, informacji, niezbędnych do wymiaru i poboru podatków: 

od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały.  
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/132/2016 w 
sprawie określenia wzorów formularzy do składania informacji i deklaracji w sprawie 
podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, 
 

6) Nr XXX/133/2016 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do 
rejestru żłobków i klubów dziecięcych, 

 
Głos zabrała Sekretarz Gminy M. Gąszczak: „Prowadzenie żłobka lub klubu dziecięcego jest 
działalnością regulowaną w rozumieniu ustawy z dnia 2 lipca 2004r. o swobodzie 
działalności gospodarczej i wymaga wpisu do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. Rejestr 
żłobków i klubów dziecięcych prowadzi wójt gminy właściwy ze względu na miejsce 
prowadzenia żłobka lub klubu dziecięcego. Wpis do rejestru podlega opłacie, która stanowi 
dochód własny gminy. Przepisy ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi do lat 3 
nakładają na radę gminy obowiązek ustalenia wysokości opłaty  za wpis do tego rejestru, 
przy czym opłata nie może być wyższa niż 50% minimalnego wynagrodzenia za pracę 
ustalonego zgodnie z przepisami o minimalnym wynagrodzeniu za pracę. Obecne minimalne 
wynagrodzenie za pracę zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 11 września 
2015r. w sprawie wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę w 2016r. wynosi 1850,00 
zł., zatem maksymalna wysokość opłaty rejestracyjnej żłobka i klubu dziecięcego może 
wynieść 925,00 zł. Zaproponowana stawka opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych nie przekracza dopuszczalnej wysokości opłaty, jest ona jednorazowa i 
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jednocześnie nie będzie stanowić nadmiernego obciążenia dla podmiotów zainteresowanych 
uzyskaniem wpisu.  
Zmiany w rejestrze oraz wykreślenie z rejestru są z mocy ustawy zwolnione z opłaty”.  
 
Wobec braku dalszych pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały.  
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/133/2016  
w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych 
 

7) Nr XXX/134/2016 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 
klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami, 

 
Głos zabrała Sekretarz Gminy M. Gąszczak: „Wójt gminy prowadzący rejestr żłobków  
i klubów dziecięcych oraz wykaz dziennych opiekunów zobowiązany jest w myśl art. 55 ust 1 
ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi do lat 3  do prowadzenia nadzoru nad 
tymi podmiotami poprzez kontrolę warunków i jakości świadczonej opieki.  
Nadzór ten jest sprawowany na podstawie planu nadzoru przyjętego przez radę gminy w 
drodze uchwały.  Aby wójt gminy mógł zrealizować nałożone na niego obowiązki koniecznym 
jest zatem podjęcie przez radę gminy uchwały w sprawie planu nadzoru. 
W związku z powyższym przedkłada się niniejszy projekt uchwały”. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady odczytał projekt w/w uchwały. 
  
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/134/2016 w 
sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 
opiekunami, 

 
8) Nr  XXX/135/2016 w sprawie utworzenia gminnej jednostki budżetowej – 

Żłobka gminnego w Opatowie oraz nadania mu statutu, 

Jako pierwszy głos zabrała Sekretarz Gminy: „Gmina Łęka Opatowska wychodząc 
naprzeciw potrzebom społeczeństwa postanowiła ubiegać się o środki w ramach 
resortowego programu rozwoju instytucji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 "MALUCH - 
edycja 2016" na utworzenie żłobka. W dniu 2 czerwca 2016r. zostało podpisane 
porozumienie Nr 1/2016 pomiędzy Gminą Łęka Opatowska a Wojewodą Wielkopolskim w 
sprawie udzielenia wsparcia finansowego na realizację zadań gminy w obszarze tworzenia 
gminnego systemu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną. Na mocy tego porozumienia 
Gmina Łęka Opatowska otrzymała dotację celową na realizację zadania - utworzenia w 2016 
r. nowych miejsc opieki nad dziećmi w wieku do lat 3. 

Zgodnie z art. 8 ust. 1 pkt 1 i ust. 2 ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi do lat 
3 gminy mogą tworzyć i prowadzić żłobki w formie gminnych jednostek budżetowych. 

W myśl postanowień ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych jednostki 
budżetowe, z zastrzeżeniem odrębnych ustaw, tworzą łączą i likwidują organy stanowiące 
jednostek samorządu terytorialnego. Natomiast zgodnie z treścią art. 18 ust. 2 pkt 9 lit h 
ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy 
należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych Gminy, przekraczających zakres 
zwykłego zarządu, dotyczących tworzenia, likwidacji i reorganizacji przedsiębiorstw, 
zakładów i innych gminnych jednostek organizacyjnych oraz wyposażania ich w majątek. 

Na podstawie powyżej cytowanych przepisów prawa Rada Gminy Łęka Opatowska jest 
organem uprawnionym do podjęcia uchwały w sprawie utworzenia gminnej jednostki 
budżetowej - Żłobka Gminnego w Opatowie. Ponadto obowiązkiem organu stanowiącego 
jest również ustalenie statutu Żłobka, określając min. nazwę i miejsce jego prowadzenia; 



str. 6 
 

cele i zadania oraz sposób ich realizacji, warunki przyjmowania dzieci; zasady ustalania 
opłat za pobyt i wyżywienie. 

W związku z powyższym przedkłada się powyższy projekt uchwały Rady Gminy Łęka 
Opatowska w sprawie utworzenia  gminnej jednostki budżetowej - Żłobka Gminnego w 
Opatowie oraz nadania mu statutu”. 

 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/135/2016 w sprawie  
utworzenia gminnej jednostki budżetowej – Żłobka gminnego w Opatowie oraz 
nadania mu statutu, 

 
9) Nr  XXX/136/2016 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka 

w żłobku utworzonym przez Gminę Łęka Opatowska, wysokości opłaty za 
wydłużony pobyt dziecka w żłobku oraz maksymalnej wysokości za 
wyżywienie dziecka w żłobku,  
 

Jako pierwszy głos zabrała Sekretarz Gminy: Przepisy ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o 
opiece nad dziećmi do lat 3 nakładają na radę gminy obowiązek ustalenia wysokości opłaty 
za pobyt dziecka w żłobku utworzonym przez gminę. Ponadto rada gminy zobowiązana jest 
do ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. Opłaty te wnoszone są na rzecz 
Gminy. Żłobek zapewnia opiekę nad dzieckiem do 10 godzin dziennie względem każdego 
dziecka. Godziny pozostawiania dziecka w żłobku są indywidualnie ustalane z rodzicami i 
elastycznie dopasowywane do trybu ich pracy, mając jednocześnie na uwadze, że zbyt długa 
rozłąka z rodzicami wpływa negatywnie na rozwój dziecka. 

Proponowany projekt uchwały określa wysokość stawki za każdą rozpoczętą godzinę w 
przypadku pozostawienia dziecka w żłobku do 10 godzin dziennie oraz opłatę za wydłużony 
pobyt dziecka w żłobku. Ponadto uchwała określa maksymalną wysokość opłaty za 
wyżywienie. 

W tym stanie rzeczy podjęcie niniejszej uchwały jest niezbędne do zapewnienia 
prawidłowego funkcjonowania żłobka. 

  
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/136/2016 w sprawie  
utworzenia gminnej jednostki budżetowej – Żłobka gminnego w Opatowie oraz 
nadania mu statutu, 

 
10) Nr XXX/137/2016 w sprawie wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy 

Łęka Opatowska, 
 

Jako pierwszy głos zabrała Sekretarz Gminy M. Gąszczak: „Przepis art. 10b ust. 2 ustawy z 
dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym wymaga specjalnej uchwały w sprawie 
wprowadzenia wspólnej obsługi niezależnie od uchwały w sprawie utworzenia gminnej 
jednostki organizacyjnej i nadania jej statutu. W uchwale  tej należy określić, która jednostka 
organizacyjna jest jednostką obsługującą, a które są jednostkami obsługiwanymi. Ponadto 
należy określić zakres obowiązków powierzonych jednostce obsługującej w ramach wspólnej 
obsługi. 

Spełniając obowiązki zakreślone w przepisach prawa związane z zamiarem utworzenia 
Centrum Usług Wspólnych Gminy Łęka Opatowska Rada Gminy Łęka Opatowska podjęła w 
tym zakresie uchwałę nr XXVII/109/2016 w dniu 30 sierpnia 2016r. Jednak tworząc nową 
jednostkę organizacyjną - Żłobek Gminny w Opatowie, który ma być również obsługiwany 
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przez Centrum Usług Wspólnych koniecznym jest zmiana wcześniej podjętej uchwały  
i rozszerzenie katalogu jednostek obsługiwanych. Jednocześnie dokonuje się 
doprecyzowania zakresu zadań jednostki obsługującej”. 

  
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/137/2016 w sprawie wspólnej 
obsługi jednostek organizacyjnych Gminy Łęka Opatowska, 
 
W tym momencie o godz. 13.30 ogłoszono 5-cio minutową przerwę. 
 
Po przerwie wznowiono obrady.   
 

11) Nr XXX/138/2016 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków,  
 

Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy: „Mnie jak i Państwa zebranych cieszy decyzja Pani 
Premier i obecnego rządu że skala opłat za korzystanie z zasobów wód, które służą nam do 
życia  od 1 stycznia przyszłego roku nie będzie podniesione tak jak w tamtych przypadkach 
zostaliśmy III rok z rzędu na tym samym poziomie. Jedyną kwestią to co wcześniej 
przedstawiałem co również było wnioskowane ze  strony Rady  aby to w jakimś stopniu miało 
swoje przełożenie na inwestycje które są planowane w kontekście wodno-kanalizacyjnym na 
terenie naszej gminy aby minimalnie podnieść o kilka groszy co pozwoli nam w minimalnym 
stopniu zwiększyć te możliwości które będą w kontekście planowanych inwestycji na przyszły 
rok np. nitki wodne, kanalizacyjne. 

Następnie głos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska -  Tomasz Jerczyński, który przedstawił kwoty wzrostu cen na wodę i ścieki:  
- dla gospodarstw domowych – wzrośnie cena o 3 gr. na 1 m 3, 
- dla odbiorców pozostałych – wzrośnie cena o 4 gr. na 1 m 3 
 
W kwestii taryf za ścieki   

- dla gospodarstw domowych – 7 gr.  

- dla odbiorców pozostałych – 10 gr.  

Całość obecnych stawek to jest różnica 1,3 % ustalona i przegłosowana przez Państwa 
Radnych.  

 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/138/2016 w sprawie  
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków 

 
 

12) Nr XXX/139/2016 w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy 
Gminy Łęka Opatowska z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2017, 
 

Jako pierwsza głos zabrała  inspektor ds. promocji Karolina Goj: „Ustawa o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie zobowiązała organy administracji publicznej do 

uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami o 

których mowa w art. 3 ust. 3 wyżej wymienionej ustawy. Projekt programu został 

przedstawiony szanownej Radzie na posiedzeniu wspólnym w dniu 16 listopada br.  
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 Celem głównym programu jest budowanie partnerstwa pomiędzy Gminą i organizacjami, 

służącego zaspokajaniu potrzeb mieszkańców Gminy oraz wzmacnianiu roli aktywności 

obywatelskiej w rozwiązywaniu problemów lokalnych. 

Do priorytetowych zadań publicznych Gminy w 2017 r. należą zadania w zakresie: 

kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego oraz wspierania  

i upowszechniania kultury fizycznej. 

Na realizację programu w 2017 r. planowane jest przeznaczenie środków w kwocie  

74 000,00 zł  w tym: 

 Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej – 60 000,00 zł   

 Kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury i dziedzictwa narodowego – 14 000,00 zł   

 
Przedstawiony w niniejszej uchwale zakres zadań publicznych obejmuje wszystkie zadania 
których realizacja z organizacjami pozarządowymi i podmiotami o których mowa  w art. 3 ust. 
3 ustawy na terenie Gminy Łęka Opatowska jest możliwa. 
Projekt uchwały poddany został konsultacjom. Konsultowanie projektu odbyło się w formie 
wyrażenia pisemnej opinii o projekcie programu zamieszczonym w Biuletynie Informacji 
Publicznej, na stronie internetowej Urzędu Gminy Łęka Opatowska, na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Gminy Łęka Opatowska w terminie od 13 października 2016 r. do 24 października  
2016 r. oraz otwartym spotkaniu z organizacjami pozarządowymi w dniu 24 października   
2016 r.”. 

 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXX/139/2016 w sprawie 
uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka Opatowska z Organizacjami 
Pozarządowymi na rok 2017 
  

 
13) Nr XXX/140/2016 w sprawie zasad wypłacania zryczałtowanych diet dla 

sołtysów. 
 

Jako pierwszy głos zabrała Sekretarz Gminy: „Temat diet był przez Państwa omawiany w 
październiku br. następnie był wycofany z posiedzenia sesji, później ponownie trafił pod 
obrady gdzie podjęto dyskusję nad zwiększeniem zryczałtowanej diety za pełnienie funkcji 
sołtysa. Podczas posiedzenia wszystkich komisji Rady Gminy podjęto decyzje o zwiększeniu 
diety zryczałtowanej do kwoty 200 zł. Zmianie nie ulega dieta za udział w posiedzeniu sesji 
Rady Gminy czyli kwota 70 zł.  

W związku powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne. 

Głos zabrał Radny Adamski, który w związku z pełnieniem również funkcji sołtysa poprosił o 
wyłączenie z głosowania.   
Głos zabrała Sekretarz Gminy, która dopowiedziała, ż w przypadku gdy sołtys jest 
jednocześnie radnym z tytułu udziału w posiedzeniu sesji przysługuje mu jedna dieta – dieta 
radnego.  
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za”, 1 głos „przeciw”, (radny Adamski) nie brał udziału  
w głosowaniu podjęła uchwałę Nr XXX/140/2016 w sprawie  zasad wypłacania 
zryczałtowanych diet dla sołtysów. 

 
Ad. 7. Informacja o podjętych zarządzeniach w sprawie gospodarowania 
nieruchomościami. 
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Głos zabrał Wójt Gminy, który przedstawił informację o podjętych zarządzeniach w sprawie 
gospodarowania nieruchomościami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Jako pierwszy głos zabrał Radny Kwaśnik, który złożył interpelację dot. prośby o wytyczenie 
przejścia dla pieszych na drodze krajowej nr 11 w obrębie przystanku autobusowego. Bo tam 
na całej długości miejscowości Piasek nie ma takowego przejścia.  
 
Następnie Przewodniczący Rady złożył interpelację w imieniu organizacji działającej w 
Trzebieniu jak i na prośbę Pana Sołtysa zwrócił się z zapytaniem na jakim etapie i czy Pan 
Wójt przychylił się pozytywnie do złożonego na ręce  wniosku dotyczącego zwiększenia 
mocy przyłączeniowej na sali Ochotniczej Straży Pożarnej w Trzebieniu. Chodziło o energię 
elektryczną.  
 
 Ad. 9. Wolne wnioski i informacje 
Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy: „Samorząd Województwa Wielkopolskiego zwrócił się 
o opinię do Wójta Gminy Łęka Opatowska o określenie obszarów funkcjonalnych o 
znaczeniu ponadregionalnym i regionalnym oraz ich granic na terenie woj. Wielkopolskiego. 
 
Następnie Wójt poinformował o ukazaniu się w tygodniku – NIE i czasopiśmie Angorze 
sprostowania dot. artykułu  prasowego  „Litwo Ojczyzno moja! Samorządy biorą bandyckie 
pożyczki z parabanków” opublikowanym w dniu 7.10. 2016 r. w którym informuje, iż artykuł 
zawierał nieścisłości i nieprawdziwą informacje, że Gmina Łęka Opatowska aktualnie na 
koniec I półrocza 2016 r. ma problem z parabankami gdyż w latach 2015/2016 Gmina Łęka 
Opatowska nie korzystała z usług parabanków. 
 
Idąc dalej Wójt Gminy  zakomunikował, iż w kontekście  dłużników i zaległości z tyt. płatności 
za wodę, ścieki, śmieci, podatki udało się w większości skontaktować z tymi osobami   aby 
odpowiedzieli pozytywnie na w/w zaległości. Niestety do niektórych osób w żaden sposób 
nie idzie dotrzeć ani przez rozmowę ani przez wysłane upomnienia i w stosunku do tych 
osób w najbliższym czasie zostaną wyciągnięte konsekwencje prawne. Następnie Wójt 
podziękował wszystkim mieszkańcom którzy na bieżąco regulują należności gminie.  
 
Idąc dalej, Wójt zwrócił uwagę na zanieczyszczenia dróg gminnych, powiatowych i krajowych 
aby posprzątać dany odcinek drogi na którym mieszkaniec gminy dokonał zabrudzenia min. 
wywożoną podczas pogody deszczowej ziemię, obornik itd.  Aby nie kończyło się to 
wystawianiem przez Policję mandatów i wyciąganiem innych konsekwencji prawnych. 
Zaapelował aby nie było takiej sytuacji jak miała miejsce ostatnimi czasy, gdzie pracownicy 
Urzędu byli wysłani do rolnika który zanieczyścił drogę aby natychmiast posprzątał 
zabrudzony przez siebie odcinek drogi.   
 
Jako kolejny głos zabrał Radny Skotnik, który poinformował o planowanym posiedzeniu 
komisji gospodarczej na którym będą omawiane wszelkie kwestie dot. zanieczyszczeń dróg 
na które zaproszeni będą oprócz radnych, przedstawiciele rolników jak i Policji. 
 
Następnie głos zabrał Sołtys wsi Lipie, który w imieniu wszystkich sołtysów z terenu Gminy 
Łęka Opatowska serdecznie podziękował za docenienie pracy sołtysów oraz za 
przegłosowanie uchwały w sprawie zwiększenia diet. Następnie poprosił Radnego 
Rogalewskiego aby nie obrażał sołtysów i nie mówił że sołtysi nic nie robią, bo tak się 
wypowiadał na ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji. 
 
Idąc dalej głos zabrał Wójt Gminy, który również podziękował radnym w kontekście decyzji, 
którą podjęli w sprawie poniesienia diet sołtysom oraz podziękował Państwu Sołtysom za ich 
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pracę nie zawsze wdzięczną za to, że są na sesjach za przekaz informacji mieszkańcom i 
współpracę.  
 
Następnie głos zabrał Radny Rogalewski: „Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, 
Państwo Sołtysi to co powiedziałem na komisji nie chciałem do tego wracać ale niestety 
zostałem wywołany do tablicy. Zorientowałem się jak są Państwo Sołtysi opłacani i tak za rok 
2015 niecałe 40 tyś. zł. podatku zebranego przez sołtysów zostało wypłacone nie wnikam w 
szczegóły kto i ile zebrał 150 zł. stałej diety plus 70 zł. za udział w sesji według mnie nie 
widzę potrzeby wydatkowania dodatkowych sum na podwyżkę dla Państwa Sołtysów i to 
podtrzymuje. Nie będę podatników pieniędzy wyrzucał tak sobie, bo nie widzę uzasadnienia i 
tak dużych obowiązków i przeciążenia, żeby to zrobić Sołtys jak i radny to jest funkcja 
społeczna nikt na siłę nikogo nie zmuszał do pełnienia tych funkcji. To nie jest praca 
zarobkowa”. 
 
Sołtys wsi Marianka Siemieńska: „Panie Rogalewski zanim Pan się wypowie na temat 
sołtysów co robią co nie robią to trzeba być tym sołtysem przez kilka kadencji a potem 
można mówić. My też jesteśmy zorientowani ile sołtysi mają w innych gminach . Gmina 
Trzcinica 300 zł. Kierzenko – 18 domów – 500 zł. i nikt nie zarzuca, że sołtysi nic nie robią. 
Chcąc jechać załatwić coś z funduszu sołeckiego  musimy kilka razy jechać w dane miejsce, 
nie mamy dodatkowych pieniążków na paliwo. Marianka jest małą wioską imprez nie 
organizujemy ale inne rzeczy się robi – otrzymaliśmy nagrodę Województwa 
Wielkopolskiego. Inne sołectwa przyczyniają się do organizacji  imprez co też wymaga 
obowiązków”. 
 
Przewodniczący Rady: „Proszę Państwa Rada podjęła decyzję na komisji. Każdy z radnych 
może mieć inne zdanie i takie zdanie miał Radny Rogalewski lecz reszta poparła podwyżkę i 
myślę że nie będziemy nad tym tematem już dyskutować”. 
 
Radny Zalewski: „W woli wyjaśnienia podjęliśmy decyzję i to była nasza decyzja. Niezależnie 
kto jak głosował i tak podwyżka jest przegłosowana. Była dyskusja, część Państwa sołtysów 
uczestniczyła w posiedzeniu i miała okazję wysłuchać. Dopowiem, żeby obraz był pełny na 
poprzedniej sesji  był również punkt dotyczący diet radnych, uważam, że należałoby o tym 
wspomnieć ta uchwała została wycofana i to nie było powiedziane dzisiaj, zasady które 
dotychczas obowiązywały zostają na tym samym poziomie co też należy podkreślić to, że 
radni sobie diety nie podnieśli. Też zdania były różne, zasady i kwoty diet pozostały bez 
zmian”. 
 
Wójt Gminy: „Jedna rzecz, która mi umknęła, pamiętam jak radni pytali o program: „Umiem 
pływać”  organizowany we współpracy Ministerstwa Sportu i Turystyki oraz Wielkopolskiego 
Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w Poznaniu, który niedługo dobiegnie końca. Ten 
wniosek uwzględniał 60 dzieci  z terenu Gminy Łęka Opatowska. 16 z Łęki Opatowskiej, 35 z 
Opatowa oraz 9 z Trzebienia. Ze względu na ograniczoną ilość dzieci nie mogły brać udziału 
wszystkie szkoły. Nie uczestniczyły w projekcie szkoła w Siemianicach i część dzieci z Łęki 
Opatowskiej - drugie klasy co było ustalone w drodze losowania.  
Dzieci, które nie mogły brać udziału w I edycji projektu będą miały pierwszeństwo w kolejnej 
edycji, która planowana jest od 13 lutego 2017r.”.  
 
Idąc dalej głos zabrał Radny Pacyna, który spytał odnośnie planowanej budowy kanalizacji, 
jak będzie przebiegała bo są różne wersje w całości czy etapowo? 
  
Wójt Gminy odpowiedział: „Na tą chwilę jesteśmy na końcowym etapie związanym z kwestią 
projektu kanalizacji, najmniej problemów było w miejscowościach Raków i Marianka 
Siemieńska tam firma z dokumentacją uporała się najszybciej. Tak jak przybliżałem 
wcześniej projekt będzie opiewał na kwotę ok. 20 mln zł. Nasz budżet dzięki programowi 
500+ kształtuje się w kwocie 26,5 mln zł. tak więc żeby wykonać całość niewiele by zostało a 
gdzie reszta zadań. Tak więc wydaję mi się, że jednak będziemy działać wolniej i etapowo 
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ale wszystko będziemy ustalać na komisji wspólnej dot. przyszłorocznego budżetu, którego 
termin ustalimy dzisiaj po sesji”. 
 
Radny Adamski: „Pan Wójt wspomniał w swoim sprawozdaniu o Opatowskim 
Stowarzyszeniu Kulturalnym reprezentowanym w senioraliach w Wieruszowie. Pojechaliśmy 
tam jako zespół aby zaprezentować swoje umiejętności a tam taka niespodzianka 
wyróżnienie byliśmy bardzo zaskoczeni nie spodziewaliśmy się tego. 
Druga sprawa – Będzie organizowany kolejny kurs obsługi komputera. W tej chwili jeszcze 
trwa ten pierwszy ale zainteresowanie jest tak duże, że będzie organizowany kolejny kurs, 
który planowany jest w przyszłym roku. Jeżeli ktoś byłby zainteresowany są jeszcze wolne 
miejsca. Kurs jest bezpłatny w ramach projektu i trzeba spełnić kilka warunków min. wiek od 
25 lat do 75 lat i nie można wcześniej brać udziału w takim samym kursie”. 
 
 
Jako kolejny głos zabrał Radny Zalewski, który poinformował o szansie wykonania 
bezpłatnych badań kolonoskopii dla osób między 49 a 65 rokiem życia oraz dla osób między 
40 a 49 rokiem życia ale jeżeli w rodzinie ktoś chorował na raka przewodu pokarmowego. 
Kolonoskopia wykonana jest w narkozie. Badania są wykonane w klinice we Wrocławiu. 
 Jeżeli jest ktoś zainteresowany proszony jest o kontakt”. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  
 
Ad.10 . Zakończenie obrad XXX Sesji Rady Gminy. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 14:34 zamknął 
obrady XXX sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 
 
Protokółowała:        Przewodniczący Rady 
/-/Renata Woźnica                    /-/Michał Jerczyński 


